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                                            P R O T O K Ó Ł  NR XX/12 

z sesji Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 09 listopada 2012r. 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń  Urzędu Miejskiego Wąsosza .Rozpoczęła się o 
godz. 10.00  i trwała do 13.00 
Na sesji obecnych było 14 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu.      
 
 Nieobecny : 

1. Skibniewski Jarosław 

                                                              Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Marcin Koziński – Z-ca Burmistrza 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Maria Michta – sekretarz Gminy 
5. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 
                                                 Lista obecności  stanowi zał. nr 2 

 

6. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

 

Razem w sesji udział wzięło  45 osób.    

Ad 1. Otwarcie sesji. 

 Obrady XX sesji Rady Miejskiej Wąsosza otworzył i  prowadził  Pan Zdzisław Nicpoń 

– Przewodniczący Rady .Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził  

prawomocność obrad . W pierwszej kolejności  Przewodniczący Rady powitał gości 

zaproszonych w szczególności Pana Zb. Stuczyka Burmistrza, Pana Marcina 

Kozińskiego –  Zastępcę Burmistrza , Panią Jadwigę Rodzewicz – skarbnika Gminy 

,Panią Marię Michtę – sekretarz Gminy, Panią, ,  radnych  sołtysów, a po raz 

pierwszy Pana Mariana Plewniaka  nowo wybranego sołtysa wsi Wodniki oraz  

publiczność. Pan Przewodniczący Rady  poinformował, że proponowany porządek 

obrad sesji został radnym  dostarczony wcześniej. Poinformował jednocześnie, że 

Burmistrz przed sesją wnioskował o wprowadzenie dwóchprojektów uchwał  tj. 

1. Podjęcia uchwały w sprawie  uchylenia uchwały RM Wąsosza Nr X/61/11 z 

dnia 25 października 2011r w sprawie opłaty od posiadania psów i uchwały Nr 

XIII/82/11 z 29 grudnia 2011r. w sprawie zmiany uchwały Nr XI/74/11 RM 

Wąsosza z 29 listopada 2011r dotyczącej zmiany uchwały nr X/61/11 RM 

Wąsosza z dnia 25 października 2011r. w sprawie opłaty od posiadania psów. 
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2. Podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Wąsoszu. 

W związku z tym zaproponował  wprowadzenie  1 propozycji  przy rozpatrywaniu 

podatków i opłat lokalnych natomiast   „ Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw 

ulicom w Wąsoszu” jako punkt „ 5a”  Poddał pod głosowanie wprowadzenie zmian do 

porządku. 

Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” wprowadziła dodatkowe punkty  
do porządku obrad. 
Innych propozycji nie było. 

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych  oraz zwolnień z podatków na 

terenie gminy Wąsosz na 2013r.  

5a  Podjecie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Wąsoszu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

7. Podjęcie uchwały   w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług dotyczących odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

8. Podjecie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, ale 

powstają odpady komunalne. 

9. Podjecie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

zagospodarowanie odpadami składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na obszarze gminy Wąsosz. 

10. Podjecie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

zagospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez 

gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Wąsosz na lata 2013-2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2012r. 

14. Informacje Przewodniczącego Rady. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie.           

                                                                                             Porządek to zał. nr 4    

Ad 2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
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Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XIX sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza odbytej w dniu 12 października 2012r. był wyłożony do wglądu radnych w 

biurze rady  i do tego protokołu radni nie wnieśli uwag. Zwrócił się do radnych o 

zgłaszanie ewentualnych uwag lecz nikt nie miał zastrzeżeń wobec tego 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie protokołu Nr XIX/12 z sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza. 

Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pani radna  Bogusława Lorenc – zam. Wrząca  Wielka – mieszkańcy proszą o 

zamontowanie lustra na zakręcie w Kamieniu Górowskim ponieważ jest słaba 

widoczność i dochodzi do kolizji drogowych. 

Pan radny Kutzmann Maciej – zam. Gola W.-  uszkodzona droga w Goli 

Wąsoskiej, o której mówiłem na poprzedniej sesji winna być naprawiona przez  

wykonawcę w ramach gwarancji . Takie działanie nie będzie obciążało budżetu 

gminy . 

Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz przedstawiając informację o swojej pracy w okresie międzysesyjnym 

tj. od 12 października 2012r. do 09 listopada 2012r  poinformował, że  w tym okresie 

wydanych zostało  11 Zarządzeń. Dnia 19 października 2012r. wydano Zarządzenie 

dotyczące sprzedaży  nieruchomości  oznaczonej jako działka nr 186/2 o pow. 

0,0108 ha obręb Dochowa, (działka  przy świetlicy wiejskiej). Również Zarządzeniem 

z 19.10.2012r postanowiono dokonać zamiany nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Wąsosz tj. działki nr 287/4 o pow. 0.0842 ha w obrębie Rudnej Wielkiej na 

nieruchomość działkę nr 117/6 o pow. 0,0977 ha położoną w Rudnej Małej  

stanowiącą własność Chemeko-System. Kolejne Zarządzenie z dnia 19.10.2012r 

dotyczyło postanowienia o przeprowadzeniu w dniu 26 listopada 2012r. drugiego 

nieograniczonego przetargu na sprzedaż działki nr 707/1 o pow.0,5007 ha położonej 

w obrębie Wąsosza -ul. Kolejowa  . Cena wywoławcza ustalona została w kwocie 

28.000 zł. Przetarg przeprowadzi 4 osobowa Komisja powołana spośród 

pracowników referatu  gospodarki gruntami UM. Dnia 25 października 2012r. podjęte 

zostały dwa zarządzenia dotyczące wydzierżawienia mienia komunalnego, a 

mianowicie  lokalu użytkowego  w Ługach z przeznaczeniem na prowadzenie 

działalności gospodarczej na terenie gminy o pow. handlowej 36 m2 oraz 

powierzchni magazynowej 28,80 m2. Jest to dzierżawa na 1 rok. Drugie dotyczyło 

części działki  niezabudowanej nr 524/10 o pow. 18 m2 z przeznaczeniem na grunty 

pod garażami położonej w obrębie Wąsosza .Zarządzeniem z dnia 26 października 

2012r. wprowadzono zmiany w budżecie gminy Wąsosz na 2012r, a dotyczyły one 

zwiększenia planu dochodów i wydatków na łączną kwotę 255.552,26 zł. 

Zwiększenia te polegały na wprowadzeniu do budżetu dotacji przeznaczonej na 

wypłatę dodatków w wysokości 250 zł miesięcznie na pracownika socjalnego 

zatrudnionego w OPS Wąsosz, ponadto zwiększono dochody i wydatki z tytułu 
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dotacji przeznaczonej na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych. 

Jednocześnie przeniesiono środki między paragrafami w drogach gminnych, w 

oświacie i wychowaniu na wniosek dyrektora PSP Płoski. Przeniesiono środki  

między działami w pomocy społecznej natomiast  w Urzędzie  przeniesiono środki 

między paragrafami. Dnia 6 listopada 2012r. wydane zostały dwa zarządzenia 

dotyczące wydzierżawienia mienia komunalnego. Jedno dotyczyło części działki 

niezabudowanej nr 378/1 o pow. 0,01ha z przeznaczeniem pod komórki i inne 

obiekty gospodarcze oraz budynek gospodarczy o wielkości 30 m2 położone w 

obrębie Wąsosza przy ul. Pocztowej. Drugie dotyczyło  części działki 

niezabudowanej nr 294/1 o pow. 0,0068 ha z przeznaczeniem na ogródek 

przydomowy położony w obrębie Wąsosza przy al. Niepodległości . 

                                                                                    Informacja to zał. nr 5 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował zebranych , że w dniu dzisiejszym podjęto 3 

Zarządzenia . Jedno dotyczyło zmiany Wieloletniej Prognozy Ffinansowej  na lata 

2013-2023. Drugie dotyczyło przygotowania i przedłożenia projektu budżetu na 

2013r – Radzie Miejskiej Wąsosza oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej we 

Wrocławiu . Ostatnie Zarządzenie dotyczyło wprowadzenia nowych stawek za wywóz 

nieczystości stałych i płynnych przez SZBGKiM w Wąsoszu.  

Ad 5. Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych  oraz zwolnień z podatków 

na terenie gminy Wąsosz na 2013r.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował , że stawki podatków i opłat lokalnych były 

omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 6 listopada 2012r. Komisje 

zaopiniowały projekty poszczególnych stawek . 

Następnie zwrócił się do Burmistrza o przedstawienie propozycji stawek podatków i 

opłat lokalnych: 

 

- Podatek rolny 

Pan Burmistrz przedstawił propozycję stawki q żyta będącego podstawą do 
naliczenia podatku rolnego .Zaproponował obniżyć  na terenie gminy Wąsosz cenę 
skupu żyta dla celów obliczania podatku rolnego w 2013 roku ogłoszoną w 
komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2012 
r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2012 r. z 
kwoty 75,86 zł za 1q do 60,00 zł. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna- poinformował Pan 
Jacek Chorostkowski- Przew.Komisji.  

Opinia komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego również pozytywna  (4”za”, 
„1”wstrzym”)poinformowała Pani Agnieszka Ajchenlaub- Przew. Komisji 

Dyskusja: 
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Radny Jacek Chorostkowski  stwierdzam ,że ten podatek wzrósł o 12,50 zł od 1 ha i 
jest to duży wzrost . W porównaniu do innych podatków jest największym wzrostem. 

Pan Burmistrz – co roku Rada Miejska Wąsosza obniża stawkę ustaloną przez GUS. 

Licząc do stawki Prezesa GUS ustalając 60 zł za q to podatek wzrośnie o 5 zł za 1 

ha. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt i poddał pod głosowanie . 

 Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę  12 głosami „za” 0 „przeciw” 
2”wstrzymujące się” w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta  dla celów 
podatku rolnego. 
                                                                 Uchwała  XX/121/12 to zał.  nr 6 
 
-Podatek od nieruchomości 
 
 Pan Burmistrz przedstawił propozycję poszczególnych stawek podatku od 
nieruchomości gdzie  zaproponował wysokość stawek podatku od nieruchomości: 
1.od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania  w ewidencji gruntów i budynków od 1m2 powierzchni - 0,85 zł, 
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych od 
1ha powierzchni - 4,51 zł, 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1m2 powierzchni - 
0,40 zł; 
2) od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych od 1m2 powierzchni użytkowej - 0,72 zł, 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 
20,00 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym  od 1m2 powierzchni użytkowej - 10,65 zł, 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
działalności leczniczej,  zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,45 z ł 
od 1m2 powierzchni użytkowej, 
e) pozostałych, w tym zajęte na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego od m2 powierzchni użytkowej - 5,20 zł z tym, że: 
- garaże prowizoryczne, szopy, budki – 7,40 zł, 
- garaże typowe - 6,30 zł, 
3) od budowli: 
- wykorzystywanych do prowadzenia działalności w zakresie gospodarki odpadami -
1% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust.3-7 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych, 
- pozostałych 2% ich wartości określone na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 
 
Opinia komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego do przedstawionych stawek 
była pozytywna. 
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Dyskusji nie było wobec tego pan Przewodniczący Rady odczytał projekt i poddał 
pod głosowanie . 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę w sprawie określenia stawek podatku 
od nieruchomości   jednomyślnie 14 głosami „za” . 

                                                                Uchwała XX/122/12 to zał. nr 7 
- Opłata targowa 
 
 Pan Zbigniew Stuczyk- Burmistrza zaproponował  ustalić opłatę targową dzienną od 
zajmowanej powierzchni za 1m2 powierzchni handlowej 7,00 zł. Stawka opłaty 
targowej nie może przekroczyć kwoty 757,79zł dziennie. Pobór opłaty 
targowej będzie prowadzony w drodze inkasa przez Samorządowy Zakład 
Budżetowy Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu.  Wysokość 
wynagrodzenia za pobrane inkaso opłaty targowej zaproponował ustalić w wysokości 
20%. 
 
Pani Agnieszka Ajchenlaub Przewodnicząca  Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia 
Komunalnego stwierdziła , że Komisja  pozytywnie (5”za”) zaopiniowała 
zaproponowaną stawkę. 

Opinia komisji Handlu Usług i Porządku Publicznego była pozytywna stwierdził Pan 
Mariusz Rzepka – Przewodniczący Komisji 

Dyskusji nie było wobec tego pan Przewodniczący Rady odczytał projekt i poddał 

pod głosowanie . 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę w sprawie stawek opłaty targowej   

jednomyślnie 14 głosami „za” . 

                                                                Uchwała XX/123/12 to zał. nr 8 
 

- Uchylenie uchwały rady w sprawie opłaty od posiadania psów 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz zaproponował,  aby nie wprowadzać podatku od 
psów  na 2013r. ze względu na to ,że dochód z tego podatku wynosi około 40.000 zł, 
a  zebrany podatek nie wystarcza na realizację zadań gminy z tytułu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami w gminie Wąsosz. 
W związku z tym należy uchylić dotychczasowe uchwały Rady Miejskiej Wąsosza Nr 
X/61/11 z dnia 25 października 2011 r. w sprawie opłaty od posiadania psów i 
uchwały Nr XIII/82/11 z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 
XI/74/11 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 listopada 2011 r. dotyczącej zmiany 
uchwały Nr X/61/11 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 25 października 2011 r. w 
sprawie opłaty od posiadania psów. 
 
Radni  poparli tą propozycję. 
 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Miejskiej Wąsosza Nr X/61/11 z dnia 25 października 2011 r. w sprawie opłaty 
od posiadania psów i uchwały Nr XIII/82/11 z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
zmiany uchwały Nr XI/74/11 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 listopada 2011 r. 
dotyczącej zmiany uchwały Nr X/61/11 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 25 
października 2011 r. w sprawie opłaty od posiadania psów -jednomyślnie 14 
głosami „za” . 
                                                                Uchwała XX/124/12 to zał. nr 9 
- Zwolnienie z podatku od nieruchomości 
 
Pan Burmistrz omówił propozycję zwolnień z podatku od nieruchomości. Zwolnienia 
dotyczą naszych jednostek organizacyjnych gminy  by nie płaciły tego podatku. 
Proponował zwolnić z podatku od nieruchomości: 
1) grunty, budynki, budowle i ich części wykorzystywane do prowadzenia działalności 
komunalnej w zakresie gospodarki wodno - ściekowej, 
2) budynki gospodarcze lub ich części wyłączone z gospodarstw rolnych 
przekazanych na rzecz Skarbu Państwa w zamian za świadczenia uregulowane w 
ustawie o ubezpieczeniu społecznym rolników pod warunkiem, że nie 
są one przedmiotem najmu i dzierżawy, 
3) budynki i grunty zajęte na prowadzenie działalności w zakresie administracji 
publicznej, kulturalnej, sportowej, 
4) budynki lub ich części zajęte na prowadzenie działalności w zakresie pomocy 
społecznej, 
5) budynki lub ich części wykorzystywane w zakresie ochrony przeciwpożarowej, 
6) grunty zajęte pod ogólnodostępne place zabaw dla dzieci. 
 Zwolnienia te nie obejmują budynków, gruntów, budowli i ich części związanych z 
prowadzeniem działalności gospodarczej. 
Ponadto Burmistrz poinformował , że Minister Finansów stwierdził ,że gminy mają 
ogromny majątek i są bardzo bogate  bo żądał  naliczenia przez gminy podatków od 
dróg gminnych, gruntów rolnych i lasów gminnych. Takie dochody są tylko czysto 
teoretyczne, a są to dochody bardzo wysokie. Wtedy wzrasta wskaźnik G czyli 
dochód na jednego mieszkańca i jeżeli wskaźnik jest równy średniej bądź ją 
przekracza to gmina nie otrzymuje subwencji wyrównawczej. Niektóre gminy tak 
zrobiły i wykazały ,że ich dochody wzrosły o 60 % lecz tych pieniędzy nie ma 
fizycznie ,a więc nie ma co wydawać. Jest to niebezpieczne dla gmin  w dzisiejszych 
trudnych czasach kryzysu. 
 
 
Pani Agnieszka Ajchenlaub –Przewodnicząca Komisji  Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego  poinformowała ,że komisja pozytywnie(5za) zaopiniowała propozycję 
zwolnień z podatku od nieruchomości. 
Dyskusji - brak  

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę w sprawie propozycji zwolnień z 
podatku od nieruchomości - 13 głosami „za”,  0”przeciw” ,1 „wstrzymujących 
się”. 

                                                                Uchwała XX/125/12 to zał. nr 10 
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- Zmieniająca uchwałę  Nr III/9/2002 w sprawie zwolnienie z podatku od 
nieruchomości. 
 
Pan Burmistrz poinformował ,że istniejąca uchwała  III/9/02 z 2002r  daje możliwość  
przedsiębiorstwom prowadzącym działalność  skorzystania ze zwolnień w podatku 
od nieruchomości z tytułu rozpoczęcia działalności lub zatrudnienia bezrobotnych 
. W tej chwili  występuje się z inicjatywą zwolnienia w wysokości 60 % z podatku od 
nieruchomości  na okres 3 lat  przedsiębiorców, którzy poszerzają działalność  np. 
zakupią grunt ,wybudują dodatkowe budynki, zakupią maszyny i urządzenia. 

 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 
 
Dyskusja : Pan radny Pospiech Wiesław zaproponował, aby uściślić zapis   czy ma 
być oryginał czy  kopia   ponieważ przedłożony projekt zawiera zapis ,że  ubiegający 
się o zwolnienie raz ma przedłożyć oryginał dokumentu , a w innej części projektu 
jest napisane, że ma przedłożyć kopię.  

Rada uznała ,że winna być kopia dokumentu. 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

zmieniającą uchwałę Nr III/9/02 z dnia 13 grudnia 2002r. w sprawie zwolnienia z 

podatku od nieruchomości.  

                                                                   Uchwała Nr XX/126/12 to zał. nr 11 

5a  Podjecie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Wąsoszu. 

 

Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz poinformował, że w ostatnim czasie widać jak 

Wąsosz rozbudowuje się  w kierunku północnym gminy gdzie powstają nowe domy 

powstają również drogi dojazdowe do tych posesji. Jedna mieszkanka wystąpiła o 

nadanie numeru swojej posesji  i Urząd nie może tego wykonać ze względu na brak 

nazwy  ulicy . Nadanie nazwy ulic leży w gestii Rady dlatego przedłożono projekt 

uchwały w tej sprawie.  Urząd zaproponował internetowy plebiscyt  mieszkańców  na 

nazwę nowych ulic. Zaproponowano trzy grupy nazw : 

- Pszeniczna ,Żytnia , Rzepakowa – otrzymały  205 głosów -  60,7 % ogółu głosów 

- Chabrowa, Makowa, Rumiankowa- otrzymały  91 głosów  - 26.9%  

- Lipowa Dębowa i Bukowa- otrzymała – otrzymały 39 głosów -11,5 % 

Mieszkańcy wybrali  nazwy Pszeniczna , Żytnia i Rzepakowa , ale jest to tylko opinia. 

Urząd nie będzie robił więcej takich plebiscytów. W dniu wczorajszym mieszkanka ta 

stwierdziła, że nie chce mieszkać przy Rzepakowej lub Żytniej wolałaby Chabrową. 

Burmistrz zaproponował  nazwę ulicy – Chabrowa – drodze położonej na dz. nr 

54/34 i dz. nr 54/37, nazwę ulicy -Makowa – drodze położonej na dz. nr 54/36 oraz 

nazwę ulicy - Rumiankowa – drodze położonej na dz. nr 54/38. 

 

Dyskusji brak 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
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Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie nadania nazw ulicom w Wąsoszu. 

                                                                      Uchwała XX/127/12 to zał. nr 12 

Przerwa w obradach 11.00  do 11.25 

 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Pan Przewodniczący obrad   oddał głos Panu Marcinowi Kozińskiemu- zastępcy 

Burmistrza. 

Pan M. Koziński – poinformował zebranych , że 1stycznia 2012r weszła w życie 

nowa ustawa o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, która wprowadza nowe 

zasady gospodarowania odpadami. Zmiany są bardzo duże i wiążą się z szeregiem 

zadań jakie muszą wykonać gminy. Głównym celem jest to ,że od tej pory gmina 

staję się właścicielem odpadów, jest zobowiązana je wywieźć na składowisko, a 

mieszkańcy muszą zapłacić tzw. podatek śmieciowy do gminy. Ustawa nakazuje 

gminie przeprowadzić przetarg na wybór firmy , która będzie odbierała  odpady. 

Firmą nie może być zakład komunalny. Firma, która będzie mogła brać udział w 

przetargu musi spełnić określone warunki szczególnie posiadać  odpowiedni sprzęt 

do wywozu nieczystości. Chodzi bowiem o posiadanie 6 pojazdów do wywozu gdzie 

jeden samochód kosztuje około 700.000 zł 

 W związku z tym do końca 2012r. Gmina w tym zakresie musi podjąć 8 uchwał. 

Obecnie proponuje się tylko 6, a pozostałe uchwały przedłożone zostaną pod koniec 

roku bo chcemy obserwować jakie stawki ustalą inne samorządy  oraz chcemy 

przygotować   tak perfekcyjny regulamin utrzymania czystości i porządku, aby  

zawierał wszystkie działania i obowiązki zarówno  mieszkańców jak i firmy.  

Chcielibyśmy aby firma, która wygra  przetarg  wywoziła  odpady tak jak my to 

założymy. 

Pierwsza uchwała dotyczy określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. W tym projekcie 

Burmistrz proponuje autopoprawkę polegającą na wprowadzeniu niższej 

górnej stawki dla miejscowości Sułów Wielki ,Rudna Mała, Rudna Wielka i 

Wiewierz. tj. w §2  i  § 3 projektu uchwały  wprowadzić dodatkowy punkt w tym 

zakresie.  Zgodnie z art. 6 ustawy jest  możliwe zróżnicowanie stawki  w 

zależności od gęstości zaludnienia oraz odległości od miejsca 

unieszkodliwiania odpadów .Wsie te są położone w odległości mniej niż jeden 

kilometr i mieszka w nim 532 osoby, a koszty odbierania odpadów będą 

niewielkie i nie wpłyną  w żaden sposób na cenę. 

Uchwała określa górne stawki opłat, których nie można przekroczyć, a więc nie jest 
to stawka,  którą będzie ponosił mieszkaniec za wywóz odpadów.  
Proponuje się ustalić górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli 
nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych w wysokości 18,00 zł 
brutto od jednej osoby miesięcznie. 
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Proponuje się górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości 
położonych w miejscowościach Sułów Wielki, Rudna Wielka, Rudna Mała i Wiewierz 
w wysokości 4,00 zł brutto od jednej osoby miesięcznie. 
Proponuje  się górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych z nieruchomości w wysokości 50,00 zł/m3 brutto. 
Proponuje się górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za 
usługi odbierania odpadów komunalnych zebranych w sposób selektywny w 
wysokości 14,00 zł brutto od jednej osoby miesięcznie. 
Proponuje się górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości 
położonych w miejscowościach Sułów Wielki, Rudna Wielka, Rudna Mała i Wiewierz 
za usługi odbierania odpadów komunalnych zebranych w sposób selektywny w 
wysokości 2,00 zł brutto od jednej osoby miesięcznie. 
Opróżnianie  zbiorników bezodpływowych i wywóz nieczystości ciekłych  wynosić 
będzie  50zł za 1 m3 brutto ścieków. Opróżnianie będzie odbywać się przez nasz 
zakład budżetowy. 
Dla naszej gminy wyznaczone zostały dwa miejsca składowania odpadów Rudna 
Wielka i Rusko. 
 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna wyrażona 
5 głosami „za” poinformowała Pani Agnieszka Ajchenlaub – przew. Komisji. 
Pan Jacek Chorostkowski- przew. Komisji  poinformował ,że opinia Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska też była pozytywna do proponowanego projektu uchwały. 
 
Dyskusja : 
Radny Chorostowski – Jestem zaskoczony autopoprawką Burmistrza dotyczącą 
zmniejszenia stawki tylko dla 5 wsi. Nie jestem osobom siejąca ferment ale również 
wieś  Czarnoborsko miała być zwolniona z opłat jako rekompensata za bliską 
odległość od składowiska. 
 
Pan Burmistrz –   składowisko  Chemeko-System w Rudnej Wielkiej  to największy 
zakład w tej gminie zatrudniający około 60 osób  i spełnia wszelkie wymogi 
dotyczące odbierania segregowania ,składowania odpadów komunalnych , a 
przecież wiele lat temu było to wielkie zło powstające na tym terenie, a ja do końca 
swojego życia tego nie zapomnę jak zarzucano mi działania na szkodę 
mieszkańców. Uważam ,że te miejscowości są położone najbliżej składowiska 
dlatego to zróżnicowanie proponuję i nie jest zasadne , aby inne wsie  też z tego 
korzystały .Nie ma możliwości przekraczania granic województwa z wywozem 
odpadów, a więc odpady z gminy Wąsosz mogą jedynie trafić na wskazane miejsca 
przez wojewodę. Sprawa wprowadzenia regulaminu oraz stawki za odpady 
pozostawiamy na ostatnie dni grudnia by przyjrzeć się innym gminom, ale też 
poczekać na ewentualne zmiany w ustawie ponieważ bardzo mocno dyskutują 
samorządy w tym zakresie. Wspólnie zastanawialiśmy się  nad kosztem wywozu 
odpadów w gminie i wstępnie przyjęliśmy  wpływ 1.000.006,00 zł rocznie  to wpływ z 
tytułu podatku śmieciowego za II półrocze 2013r to kwota 503.000 zł , a nie wiemy za 
jaką kwotę przetargową firma będzie wywozić odpady . Dobrze się stało, że jest 
składowisko w Rudnej  bo stawki nie będą wysokie , a inne gminy  ze względu na 
dalszy transport odpadów będą płaciły więcej . To jest duży problem dla samorządów 
, ale zrobię wszystko by odpady z gminy Wąsosz odbierać  jak najmniejszym 
kosztem. Należy również założyć ,że nie wszyscy mieszkańcy zapłacą należny 
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podatek, a gmina będzie musiała zapłacić firmie za wywóz ich odpadów dlatego 
należy bardzo skrupulatnie podchodzić do wszystkich spraw. 
 
Radny Chorostkowski – cieszymy się ,że blisko mamy składowisko odpadów jeszcze 
lepiej byłoby, aby przetarg na wywóz odpadów wygrała firma Chemeko , a zakład 
budżetowy gospodarki komunalnej był podwykonawcą i współpracował z Chemeko 
co znacznie wpłynie na  koszty wywozu odpadów oraz SZBGKiM będzie miał pracę. 
 
Radny Pospiech – nie rozumiem dlaczego przy uchwalaniu górnych stawek 
różnicujemy stawki  dla Sułowa Wielkiego, Rudnej Małej , Rudnej Wielkiej i 
Wiewierzy ?  
 
Pan Burmistrz -  to właśnie  przy uchwalaniu górnych stawek  art. 6 ustawy  daje 
możliwość różnicowania stawki. Jeżeli chodzi o wywóz odpadów to na dzisiaj nie 
wiemy jakie firmy wezmą udział w przetargu i kto go wygra . 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że każdy wprowadzany podatek nie jest mile 
widziany przez podatników choć dzisiaj nie ustalamy stawki tego podatku to na 
pewno są jakieś emocje. 
 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0”przeciw” , 1 „wstrzymującym się „ 

podjęła uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

                                                            Uchwała Nr XX/128/12 to zał. nr 13 
 
Pan Przewodniczący Rady przywitał  Pana Jana Rewersa – Kierownika Ośrodka 
Doradców Rolniczych w Górze, który przybył na XX sesję o godz. 12.00 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały   w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług dotyczących odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza omówił projekt uchwały. 

W ramach wprowadzenia nowego systemu rada winna wprowadzić kolejną uchwałę , 

która określa szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. W zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi należy odbierać każdą zebraną przez niego 

ilość odpadów komunalnych bez względu na to czy będą w pojemnikach lub 

workach. Odbieranie odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości będzie 

prowadzone we wtorki i w piątki. Szczegóły w tym zakresie będą  omówione w 

uchwale dotyczącej regulaminu, który będzie podjęty w terminie późniejszym. 

Ponadto ustawa zmusza gminy do tego by utworzyć punkty selektywnej zbiórki 

odpadów komunalnych i tutaj też proponujemy, aby te punkty  przyjmowały odpady 

we wtorki i piątki. 
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O godz. 12.10 sesję opuścił radny Pospiech Wiesław  . Od tej pory  w sesji bierze 

udział 13 radnych. 

 Dyskusja : 

Radny Chorostkowski Jacek – jak będzie działał ten punkt selektywnej zbiórki 

odpadów. 

Pan Marcin Koziński – wyjaśnił, że ustawa zmusza gminy  do utworzenia takich 

punktów gdzie każdy mieszkaniec będzie mógł sam odstawić odpady 

posegregowane obojętnie czy to będą  butelki plastikowe, butelki szklane, metal 

,makulatura, zużyte smary, opony  lub materiały niebezpieczne np. baterie, zużyte 

telewizory itp. Odstawienie odpadów do takiego punktu będzie nieodpłatne , a punkt 

musi przyjąć każdą ilość takich  wyselekcjonowanych odpadów. Ustawa dopuszcza 

możliwość  prowadzenia takiego punktu przez nasz zakład budżetowy lub firmę 

wywożącą odpady. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska do przedstawionego projektu 

uchwały jest pozytywna oświadczył Pan Jacek Chorostkowski – Przew. Komisji. 

Pan Rzepka Mariusz – stwierdził ,że opinia Komisji Handlu, Usług i Porządku 

Publicznego jest również pozytywna . 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie. 

Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 „za” podjęła uchwałę w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług dotyczących odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

                                                                  Uchwała NR XX/129/12 to zał. nr 14 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, ale powstają odpady komunalne.  
 

Pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza poinformował zebranych, że kolejna 
uchwała w systemie  jest uchwałą fakultatywną. Podjęcie tej uchwały obejmuje 
wszystkie podmioty na terenie gminy, na których nie zamieszkują mieszkańcy, ale 
powstają odpady komunalne. To są szkoły ,urzędy, komisariaty policji,  zakłady 
pracy, Jedyną różnicą jest sposób naliczania tej opłaty ,która zostanie określona w 
zależności od ilości pojemników na danej nieruchomości , a stawka tej opłaty będzie 
ustalona pod koniec 2012r.  
 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska do przedstawionego projektu 

uchwały jest pozytywna oświadczył Pan Jacek Chorostkowski – Przew. Komisji. 

Pan Rzepka Mariusz – stwierdził ,że opinia Komisji Handlu, Usług i Porządku 

Publicznego jest również pozytywna . 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie. 

Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 „za” podjęła uchwałę w sprawie 
postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
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nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, ale powstają odpady 
komunalne.  
 

                                                       Uchwała Nr XX/130/12 to zał. nr 15 

Ad 9 Podjecie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za zagospodarowanie odpadami składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na obszarze gminy Wąsosz. 
 
Pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza poinformował zebranych, że kolejna 
uchwała określa wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze 
gminy Wąsosz. Tak jak do każdego podatku musi być podstawa naliczenia podatku 
tak też przy tzw podatku śmieciowym będzie wymagana deklaracja na podstawie, 
której określi się wymiar podatku . W tym celu  każdy właściciel nieruchomości 
otrzyma wzór deklaracji , wypełni ją podając imię nazwisko, adres zamieszkania 
,ilość osób  mieszkających w danej nieruchomości . Następnie ilość osób pomnoży 
przez stawkę wyliczając kwotę podatku. Druki deklaracji na wsiach będą 
udostępnione u sołtysów wsi natomiast  mieszkańcy Wąsosza mogą pobrać ją ze 
strony internetowej gminy lub odebrać osobiście w Urzędzie. 
Właściciele nieruchomości położonych na obszarze gminy Wąsosz zobowiązani są 
złożyć do Burmistrza Wąsosza pierwszą deklarację  w nieprzekraczalnym terminie do 
dnia 31 marca 2013 r. , a już od początku roku 2013r. będzie można pobierać wzory 
deklaracji. Jeżeli ktoś tej deklaracji nie  wypełni to Burmistrz wówczas wyda decyzję 
administracyjną, w której określi wymiar podatku. 
 
Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 5 „za” wyraziła pozytywną opinię  
stwierdziła Pan Agnieszka Ajchenlaub. 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska do przedstawionego projektu 

uchwały jest pozytywna oświadczył Pan Jacek Chorostkowski – Przew. Komisji. 

 

Dyskusja : 
Pan Burmistrz stwierdził, że w deklaracji należy podać faktycznie zamieszkałe osoby, 
a nie zameldowane ponieważ w wielu nieruchomościach są różne zmiany osób tzn. 
młodzież ucząca się poza miejscem stałego zameldowania, lub dłuższy wyjazd za 
granicę .Każda zmiana stanu osobowego winna być zgłoszona przez właściciela 
nieruchomości ponieważ Urząd nie będzie za to odpowiadał  choć będzie prowadził  
kontrole w tym zakresie. 
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie. 

Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 „za” podjęła uchwałę w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za zagospodarowanie 
odpadami składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze 
gminy Wąsosz. 
 
                                                                          Uchwała Nr XX/131/12 to zał. nr 16 
Ad 10. Podjecie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza stwierdził, że uchwała określająca  
termin, częstotliwość i tryb uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi jest uchwałą obligatoryjną. Proponujemy, aby opłata za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi była uiszczana miesięcznie do dnia 10 
każdego miesiąca, następującego po miesiącu, którego obowiązek ponoszenia 
opłaty dotyczy. Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest uiszczana w 
kasie Urzędu Miejskiego Wąsosza lub przelewem na rachunek bankowy Urzędu . 
Ustawa nie dopuszcza inkasa w tej opłacie . 
 
Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 5 „za” wyraziła pozytywną opinie  
stwierdziła Pan Agnieszka Ajchenlaub. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie. 

Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 „za” podjęła uchwałę w sprawie 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za zagospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

                                                                     Uchwała Nr XX/132/12 to zał. nr 17 

Ad 11.Podjęcie uchwały w sprawie rodzaju dodatkowych usług świadczonych 

przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te 

usługi. 

Pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza poinformował zebranych, że kolejna 

uchwała  to uchwała fakultatywna, która określa następujące rodzaje dodatkowych 

usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów . Chodzi tutaj o usługi 

odbioru odpadów wielkogabarytowych( meble, kanapy itp) oraz odpadów 

budowlanych pochodzących z prac rozbiórkowych, remontowych i budowlanych. 

Proponujemy, aby odpady wielkogabarytowe były odbieranie nieodpłatnie  i 
wystarczy tylko poinformowanie Urzędu ,który zleci firmie wykonanie usługi. Raz w 
roku planujemy akcje odbioru odpadów wielkogabarytowych i elektrycznych. 
Proponujemy cenę  350,00 zł brutto/tonę za wykonanie usług dotyczących odbioru 

odpadów budowlanych pochodzących z prac rozbiórkowych, remontowych i 

budowlanych. Stawkę taką pobiera CHemeko za składowanie  w Rudnej W. 1 tony 

odpadów budowlanych. Ponadto poinformował, że w przygotowywanym regulaminie 

uwzględniona będzie możliwość wykorzystania drobnego gruzu z rozbiórek na 

utwardzenie dróg śródpolnych. 

Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 4 „za” 1’”wstrzym” wyraziła 
pozytywną opinię  stwierdziła Pan Agnieszka Ajchenlaub. 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska do przedstawionego projektu 

uchwały jest pozytywna oświadczył Pan Jacek Chorostkowski – Przew. Komisji. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie 

Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 „za” podjęła uchwałę w sprawie 

rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów oraz wysokości cen za te usługi. 

                                                                  Uchwała Nr XX/133/12 to zał. nr 18 
Ad 12.Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Wąsosz na lata 2013-2023. 
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Pani Jadwiga Rodzewicz- skarbnik gminy  omówiła projekt uchwały dotyczący 

wieloletniej prognozy finansowej gminy na lata 2012-2022. Stwierdziła ,że 

zmiana WPF podyktowana  jest bieżącymi zmianami budżetu oraz przygotowanym 

projektem  budżetu gminy Wąsosz na 2013r.W roku bieżącym otrzymaliśmy 

pieniądze z PROW na I etap kanalizacji Wąsosza, a już w miesiącu styczniu 2012r 

zapłaciliśmy za tą inwestycję 1.162.000 zł. Z uwagi na to, że finansowaliśmy ten I 

etap  inwestycji z pożyczki i dotacji Wojewódzkiego Funduszu  Ochrony Środowiska 

środki te musieliśmy zwrócić ponieważ nie można finansować zadania z dwóch 

źródeł jednocześnie tj 368.000 zł wraz z odsetkami od stycznia do października 

ponad 36.000 zł . Zwróciliśmy część pożyczki. Początkowo  zakładaliśmy zwrot w 

całości  775.000 zł ,  ale ze względu na niskie wykonanie opłaty eksploatacyjnej , 

niskie wykonanie wpływu z opłaty za składowanie, a to są znaczne kwoty około 

700.000 zł dlatego dla wyrównania dochodów zostawiamy 550.000 zł  natomiast 

pozostałą kwotę oddajemy. Dzisiaj spłaciliśmy tą pożyczkę w tej części. Wystąpiliśmy  

z prośbą do funduszu  o zmianę  wysokości spłaty rat bo były one w kwocie 72.000 zł 

,a chcieliśmy spłacać po 20.000 zł przez 3 lata następne raty byłyby zgodnie już z 

ustalonym harmonogramem tj po 72.500 zł. W związku z czym zmniejszamy dochody 

dość znacznie, a dotyczy to odsetek bankowych , opłaty eksploatacyjnej , opłaty za 

składowanie, podatku dochodowego od osób prawnych. Zwiększamy też dochody 

budżetu  z tytułu  dotacji celowej dla Ośrodka Pomocy Społecznej o kwotę 43.500 zł 

.Przenosimy wydatki związane z kanalizacją bo jest realizowany II etap kanalizacji 

gdzie planowaliśmy płatność w tym roku, ale koszty znacznie wzrosły i koszt ten 

kształtuje się  w granicach 6 mln. W tym roku wyemitowaliśmy  część obligacji na 

kanalizację  II-etap  i z budżetu  uwzględniliśmy kwotę 1.350.000 zł natomiast   

940.000 zł i zapłacimy do końca roku,  a pozostałą kwotę 4.990.000 zł   zapłacimy w 

roku przyszłym. Do tego dochodzi dotacja, która będzie przekazywana w 2013r. dla 

SZBWiK na realizację  przyłączy do budynków uwzględnionych w II etapie i 

założyliśmy, że to będzie  kwota 125.000 zł plus dokumentacja łącznie  na 

kanalizację w 2013r planujemy  5.160.000zł, a na wydatki inwestycyjne  na kwotę 

6 305.000 zł  i jest to  1/3 budżetu 2013r. który łącznie wyniesie 24.000.000 zł  

W bieżącym budżecie planowaliśmy rekultywację wysypiska we Wrzącej Śląskiej 

gdzie było zabezpieczone 100.000 zł  i  obecnie zdejmujemy te środki, zdejmujemy 

również  pozostałe środki z modernizacji oświetlenia ulicznego ponieważ  ostatnią 

ratę z tego zadania uregulowano w sierpniu b.r  .Oświetlenie ulicy Kolejowej w 

Wąsoszu będzie realizowane , a płatności będą dotyczyły 3 kolejnych  lat  2013, 

2014,i 2015. 

 
Opinia Komisji Budżetowej jest pozytywna  do projektu uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2023  oraz do projektu  zmian budżetu 
gminy Wąsosz na 2012r. stwierdziła Pani Agnieszka Ajchenlaub 
 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2012-2022 i poddał pod głosowanie 
Rady. 
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Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na lata 

2013-2023. 

                                                                 Uchwała Nr XX/134/12 to zał. nr 19 

 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2012r. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że proponowane zmiany budżety gminy na 

2012r. omówiła Pani skarbnik przy punkcie poprzednim dlatego zaproponował 

procedurę głosowania. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy 
Wąsosz na 2012 poddał pod głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2012r. 

                                                                   Uchwała Nr XX/135/12 to zał. nr 20 

 

Ad 14. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący Rady przedstawił zebranym sprawozdanie ze 

złożonych oświadczeń majątkowych radnych oraz pracowników samorządowych. 

Poinformował, że oświadczenia złożone przez Burmistrza oraz Przewodniczącego 

Rady nie mają uwag  co stwierdził Wojewoda Dolnośląski. Natomiast oświadczenia 

radnych i pracowników samorządowych, które analizował Urząd Skarbowy w Górze 

zawierają  uwagi formalne i merytoryczne . Stwierdził ,że zapis końcowy Naczelnika 

Urzędu Skarbowego  podsumowuje tą kwestię i brzmi „ W związku z tym ,że 

większość zobligowanych do złożenia oświadczeń popełniła podobne błędy  organ 

podatkowy nie potraktował  ich w kategorii   podania nieprawdy lecz uznał za błędne 

zrozumienie treści zagadnień wymienionych w oświadczeniu” Pan Przewodniczący 

Rady zwrócił się do osób zobowiązanych do złożenia oświadczeń o dokładniejsze 

wypełnianie następnych oświadczeń majątkowych. 

Druga informacja Przewodniczącego Rady dotyczyła   Uroczystości  94 rocznicy 

Odzyskania  Niepodległości, która planowana jest na 11 listopada 2012r  o 

godz.11.00 msza w kościele, godz. 11.45 złożenie wieńców pod obeliskiem przy pl. 

Wolności,  a o godz. 12.40 – w bibliotece przy ul. Krzywej odbędzie się odsłonięcie 

tablicy pamiątkowej poświęconej Panu Bochenkowi , mistrzowi Polski  oraz 

medaliście olimpijskiemu w podnoszeniu ciężarów. 

 

Ad 15 Odpowiedzi na interpelacje. 

Burmistrz – odczytał treść §53 statutu gminy dotyczącego składania interpelacji oraz 
trybu udzielania odpowiedzi na złożone interpelacje.  
„ Interpelacje i zapytania są kierowane do Burmistrza. Interpelacje dotyczą spraw   
gminnej wspólnoty o zasadniczym charakterze. Interpelacja powinna zawierać krótkie 
przedstawienie stanu faktycznego, będącego jej   przedmiotem oraz wynikające zeń 
pytania. Interpelacje składa się w formie ustnej lub pisemnej na ręce 
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Przewodniczącego Rady. Przewodniczący niezwłocznie przekazuje interpelację 
adresatowi. Odpowiedź na interpelację  jest udzielana w formie ustnej na danej   
sesji lub pisemnej w terminie 21 dni - na ręce Przewodniczącego Rady i radnego 
składającego interpelację. Odpowiedzi udzielają właściwe rzeczowo osoby, 
upoważnione do tego przez Burmistrza. Jeżeli radny uzyskał ustną odpowiedź na 
interpelację na sesji i nie zgłosił do niej zastrzeżeń, odpowiedzi pisemnej nie udziela 
się. W razie uznania odpowiedzi za niezadowalającą, radny interpelujący może 
zwrócić się do  Przewodniczącego Rady o nakazanie niezwłocznego uzupełnienia 
odpowiedzi”.  
W związku z tym stwierdził ,że jeżeli odpowie na interpelacje ustnie na sesji to nie 
będzie udzielał pisemnych odpowiedzi na tą interpelację. 
 
Odpowiedź na interpelację radnej Lorenc dotyczącą ustawienia lustra na zakręcie 
drogi w Kamieniu Górowskim. Jest to droga powiatowa i ta interpelacja zostanie 
przekazana do realizacji Powiatowemu Zarządowi Dróg w Górze. 
 
Odpowiedź  dla radnego Kutzmanna odnośnie naprawy drogi w Goli W.- Dobrze 
zrozumiałem interpelację radnego złożoną na poprzedniej sesji w sprawie naprawy 
tej drogi na odcinku od tartaku  Pana Nagłowskiego do krzyża. Wykonawca, który 
realizował tą drogę nie był związany z gminą żadną umową bo to zadanie wykonywał 
dodatkowo .  Przyznaję radnemu rację ,że w tej chwili ta droga wygląda źle, ale 
deklaruję również ,że zostanie ona naprawiona do 27 listopada b.r. 
 
Ad 16. Wolne głosy i wnioski. 

Jan Rewers – Kierownik Ośrodka Doradców Rolniczych w Górze poinformował ,że  

zakończył się Wojewódzki  Konkurs” Agroliga 2012” gdzie Mistrzami w kategorii 

„Rolnicy” zostali wybrani Wanda i Zdzisław Nicpoń z miejscowości Ługi - za wybitne 

osiągnięcie w hodowli bydła mlecznego. Tytuł Wicemistrza Wojewódzkiego 

„AGROLIGI 2012” w kategorii „Firmy” otrzymała  Dolnośląska Fabryka Powozów 

Konnych „KUTZMANN” s. c. Sz. L. M. Kurtzmann z Goli Wąsoskiej – za działania 

prowadzone na rzecz zachowaniu koni ras zimnokrwistych. 

Ponadto poinformował o organizowanych  przez ODR szkoleniach rolników na 

obsługę opryskiwaczy rolniczych. 

 

Ad 17. Zakończenie.           

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady wypowiedział słowa „ zamykam XX sesję  Rady Miejskiej Wąsosza” 

Podziękował zebranym za udział w sesji. 

Protokołowała ;  

K. Szejnkienig 

 
 


